

[1]车章洪,何百成.人参皂甙Rg3抑制人结肠癌细胞生长与Wnt/ $\beta$ -catenin信号的关系[J].第三军医大学学报,2013,35(13):1353-1356.

Che Zhanghong, He Baicheng. Ginsenoside Rg3 exerts anti-proliferation effect on human colon cancer cells via Wnt/ $\beta$ -catenin signaling pathway[J]. J Third Mil Med Univ, 2013, 35(13): 1353-1356.



# 人参皂甙Rg3抑制人结肠癌细胞生长与Wnt/ $\beta$ -catenin 分享到:

《第三军医大学学报》 [ISSN:1000-5404/CN:51-1095/R] 卷: 35 期数: 2013年第13期 页码: 1353-1356 栏目: 论著 出版日期: 2013-07-15

**Title:** Ginsenoside Rg3 exerts anti-proliferation effect on human colon cancer cells *via* Wnt/ $\beta$ -catenin signaling pathway

**作者:** [车章洪](#); [何百成](#)  
重庆市九龙坡区西南铝医院药剂科; 重庆医科大学药理学教研室

**Author(s):** [Che Zhanghong](#); [He Baicheng](#)  
Department of Pharmacy, Southwest Aluminum Hospital of Jiulongpo District, Chongqing, 401326; Department of Pharmacology, Chongqing Medical University, Chongqing, 400016, China

**关键词:** [人参皂甙Rg3](#); [结肠癌细胞](#); [增殖抑制](#);  [\$\beta\$ -catenin](#); [核转移](#)

**Keywords:** [ginsenoside Rg3](#); [colon cancer cells](#); [proliferation inhibition](#); ; [nuclear translocation](#)

**分类号:** R285.5; R394.3; R735.35

**文献标志码:** A

**摘要:** 目的 研究人参皂甙Rg3对结肠癌细胞的增殖抑制作用与Wnt/ $\beta$ -catenin信号转导的关系。 方法 将结肠癌细胞分为对照组和用不同浓度Rg3处理组。采用结晶紫染色法及集落形成实验检测Rg3对HCT116细胞增殖的抑制作用。利用荧光素酶报告质粒检测Rg3对HCT116细胞中 $\beta$ -catenin/Tcf4转录活性的影响。采用Western blot法检测 $\beta$ -catenin 及c-Myc蛋白表达; 利用免疫荧光检测Rg3对结肠细胞SW480中 $\beta$ -catenin核转移的抑制作用。 结果 Rg3在60  $\mu$ mol/L 时就能明显抑制细胞增殖 ( $P<0.05$ ), 集落形成实验结果呈现相同的变化趋势。荧光素酶报告质粒检测结果显示, Rg3在25  $\mu$ mol/L时就能明显降低HCT116细胞中 $\beta$ -catenin/Tcf4的转录活性 ( $P<0.05$ ), 并降低c-Myc蛋白表达, 但对 $\beta$ -catenin蛋白表达无明显影响。免疫荧光检测结果显示, Rg3能明显抑制SW480细胞中 $\beta$ -catenin的核转移。 结论 Rg3能抑制人结肠癌细胞增殖, 其机制可能与Rg3抑制 $\beta$ -catenin 的核转移, 进而抑制Wnt/ $\beta$ -catenin信号转导有关。

**Abstract:** **Objective** To investigate the relationship between the anti-proliferation effect of ginsenoside Rg3 on colon cancer cells and Wnt/ $\beta$ -catenin signaling pathway. **Methods** Colon cancer cell line HCT116 were treated with different concentrations of ginsenoside Rg3, and the cells treated with DMSO were served as solvent control. Crystal violet staining and colony formation assay

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(1096KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[查看/发表评论/Comments](#)

[导出](#)

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed 228

全文下载/Downloads 128

[评论/Comments](#)

[RSS](#) [XML](#)

were applied to detect the anti-proliferation effect of ginsenoside Rg3 on HCT116 cells. Luciferase reporter assay was used to measure the transcriptional activity of  $\beta$ -catenin/Tcf4 in HCT116 cells. The protein expression levels of  $\beta$ -catenin and c-Myc were detected by Western blotting. Immunofluorescent assay was used to observe the effect of ginsenoside Rg3 on nuclear translocation of  $\beta$ -catenin in SW480 cells. Results Ginsenoside Rg3 could inhibit the proliferation of HCT116 cells at the concentration of 60  $\mu\text{mol/L}$  (vs control,  $P < 0.05$ ), and this result was confirmed by colony formation assay in HCT116 cells. The transcriptional activity of  $\beta$ -catenin/Tcf4 in HCT116 cells was inhibited by ginsenoside Rg3 at the concentration of 25  $\mu\text{mol/L}$  (vs control,  $P < 0.05$ ). The protein expression of c-Myc was down-regulated by ginsenoside Rg3, which had no obvious effect on the protein expression of  $\beta$ -catenin in HCT116 cells. The nuclear translocation of  $\beta$ -catenin was blocked by ginsenoside Rg3 in SW480 cells. Conclusion Ginsenoside Rg3 can inhibit the proliferation of colon cancer cells through inhibiting Wnt/ $\beta$ -catenin signal transduction by blocking the nuclear translocation of  $\beta$ -catenin.

---

参考文献/REFERENCES:

车章洪, 何百成. 人参皂甙Rg3抑制人结肠癌细胞生长与Wnt/ $\beta$ -catenin信号的关系[J]. 第三军医大学学报, 2013, 35(13): 1353-1356.

相似文献/REFERENCES:

[1] 邓学萍. 昆布多糖硫酸酯抑制结肠癌细胞增殖[J]. 第三军医大学学报, 2008, 30(01): 4.